
Kerst december 2023 

“Een kind is ons geboren, 
een zoon is ons gegeven; 
de heerschappij rust op zijn schouders. 
Deze namen zal hij dragen:  
Wonderbare raadsman, Goddelijke held,  
Eeuwige vader, Vredevorst.” (Jesaja 9:5) 

Jaar in, jaar uit vieren we Kerstmis. Dan herdenken christenen de komst van de 
vredevorst Jezus. Vrede die in zijn tijd maar ook nu nog vaak ver te zoeken is. Tegelijk 
verlangt vrijwel ieder mens naar een leven in vrede. Niet voor niets is vrede dan ook 
één van de belangrijkste woorden in de Bijbel. Jezus spreekt er zelf vaak over. Ook 
zijn volgelingen spraken er veel over zoals Paulus die schreef: “Laten we daarom 
streven naar alles wat de vrede bevordert en naar wat opbouwend is voor 
elkaar” (Romeinen 14:19). Vrede, kan dat wel bestaan in een wereld vol oorlog?  
Ja het kan! 
  
De Eerste Wereldoorlog was al vijf maanden bezig toen het op kerstavond 1914 
plotseling stil werd op het slagveld bij het Westelijke Front. Die avond vond een 
chocoladetaart van de Duitsers met een boodschap zijn weg naar de Britse 
loopgraven. In de brief vroegen de Duitsers om een kortstondige vrede om het 
Kerstfeest te vieren. De Britten gingen akkoord en stuurden tabak terug als teken van 
goede wil. Om exact half acht ’s avonds, zoals afgesproken in de brief, begonnen de 
Duitse soldaten met het zingen van kerstliederen. Na afloop van elk lied 
applaudisseerden zowel de Britse als Duitse zijde. Het gevolg was samenzang en het 
over en weer roepen van kerstwensen. 

Op Kerstmorgen ging de viering door. Op diverse plaatsen speelden Duitsers en 
Britten voetbal. Muziek, gezang en gelach klonk door het oorlogsgebied en er werden 
gezamenlijk kerstmaaltijden gehouden. Het niemandsland tussen de loopgraven waar 
zovelen waren gestorven en in de toekomst nog zouden sneuvelen, veranderde voor 
enkele dagen in een plaats van feest en plezier. 

Mensen die snakten naar rust realiseerden zich door de boodschap van vrede van 
Kerstmis dat de vijand ook hun medemens is. Mensen met dezelfde behoeften en 
angsten, en verlangens naar rust en vrede. Het bleek mogelijk om je vijanden lief te 
hebben als jezelf. Ook al was het maar voor even, het is wel een hoopvol teken dat 
vrede zomaar opeens kan doorbreken, zelfs daar waar nog zoveel oorlog is. 

Franciscus van Assisi gaf ons een mooi gebed om vrede mee: 

Heer, maak mij tot instrument van uw vrede: 
laat mij liefde brengen waar haat is, 
eenheid waar mensen verdeeld zijn, 
laat mij hoop geven aan wie niet meer hoopt, 
geloof aan wie twijfelt; 
laat mij licht brengen waar het duister is 
en vreugde waar mensen bedroefd zijn. 

Ik wens u gezegende kerstdagen toe, de God van de vrede zij met u, 

ds. Jochem Stuiver, wijkpredikant Kerk op Zuilen


